

成都城投集团简介

成都城建投资管理集团有限责任公司是 2004 年 6 月经成都市委、市政府批准设立国有独资公司。十余年来，成都城投集团始终专注于政府类重大市政工程和市場类城市综合开发项目投资建设运营，已发展成为成都市千亿级国有大型骨干企业。目前旗下拥有全资及控股企业 136 家，在岗在职员工超 8000 人。截至 2023 年底，集团实现资产总额 1765.08 亿元，营收 270.83 亿元，利润 15.79 亿元，完成全口径投资 188.19 亿元。

在市政公用工程、能源、房地产开发、教育、咨询、检测、金融等领域，集团拥有多项行业优质资质和市場准入牌照，各类专利技术近 300 项；集团主体信用评级 AAA 级。

集团旗下拥有国家工信部首批专精特新“小巨人”企业，国家知识产权示范企业，建立了国家企业技术中心、城市公用事业智能化高精传感器技术国家地方联合工程实验室、国家博士后科研工作站等多个国家级、省市级创新研发平台，拥有三百余项自主知识产权，主持或参与了十余项国家、行业标准制定。

集团承建的投资项目获得国内外多项殊荣，沙河综合整治工程荣获澳大利亚“国际舍斯河流奖”、中国建设部人居环境范例奖，旧城改造项目文殊坊街区荣获“四川十大最美街道”称号，成都博物馆新馆荣获建设部国家优质工程奖“鲁班奖”和“中国土木工程詹天佑奖”，成都露天音乐公园和成都城市音乐厅获评鲁班奖（国家优质工程奖）。2019 年 12 月，集团所属公司成都燃气（股票代码：603053）在上海证券交易所鸣锣上市，正式登陆 A 股市场。

Introduction of Chengdu City Construction Investment Group Co., Ltd.

Chengdu City Construction Investment Management Group Co., Ltd. was established in June 2004 as a wholly state-owned company approved by the Chengdu Municipal Party Committee and Government. Over the past decade, Chengdu City Investment Group has focused on major municipal government projects and market-oriented urban comprehensive development projects, becoming a large state-owned enterprise in Chengdu with assets totaling 176.5 billion yuan by the end of 2023. The group holds 136 wholly-owned and controlled subsidiaries with over 8000 employees. The group operates in various sectors including municipal utilities, energy, real estate, education, consulting, testing, and finance, holding numerous high-quality industry qualifications and market access licenses. It has nearly 300 patent technologies, and its main credit rating is AAA. The group boasts several national and provincial innovation platforms and has proprietary rights to over three hundred technologies. It has also received numerous domestic and international awards for its projects.

The Chengdu City Construction Investment Group has spearheaded numerous national and provincial innovation platforms, holding over three hundred proprietary rights. It has contributed to national and industry standards through its participation in more than ten standard-setting committees. The group's projects have earned multiple national and international awards. In December 2019, Chengdu Gas, a subsidiary of the group, was listed on the Shanghai Stock Exchange, marking its entry into the A-share market.